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Zápis č. 11
ze zasedání  Zastupitelstva  městského  obvodu Hrabová, konaného dne

9.3.2016
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Přítomni: viz prezenční listina (příloha č. 1)
Nepřítomni: p. Mgr. Rostislav Naď (omluven), Ing. Vladimír Petana, CSc. (omluven) 
Jednání řídil: Igor Trávníček – starosta, zahájeno 1605 hod.
Zapisovatel: Ing. Jan Socha
Návrhová komise: Ing. Milan Orkáč, Ing. Květoslava Hrabovská

11/127.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová
určuje 
za ověřovatele zápisu z 11. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Hrabová p. Vladislavu
Kopitzovou a p. Petra Nováka

Hlasování: j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Ověření  zápisu z  minulého zasedání zastupitelstva (28.12.2015):
•   Ing. Milan Orkáč – bez připomínek
• Mgr. Jan Šumbera – bez připomínek

11/128.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

zprávu ověřovatelů zápisu Mgr.. Jana Šumbery a Ing. Milana Orkáče o ověření zápisu z 10.
zasedání Zastupitelstva městského obvodu Hrabová, konaného dne 28. 12. 2015.

Hlasování:  j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

Zaslaný návrh programu jednání: 

1.) Rozpočtová opatření statutárního města Ostravy v roce 2016
2.) Rozpočtová opatření statutárního města Ostravy - městského obvodu Hrabová v roce 2016
3.) Návrh termínů a hlavních bodů programů zasedání Zastupitelstev MOb Hrabová v roce

2016
4.) Jmenování zástupců zřizovatele do funkcí členů školské rady při Základní škole, Ostrava

– Hrabová, Paskovská 46, příspěvkové organizace
5.) Majetkoprávní záležitosti
6.) Informace  o  činnosti  Rady  městského  obvodu  Hrabová  mezi  10.  a  11.  zasedáním

Zastupitelstva městského obvodu Hrabová
7.) Různé

Hlasování o poslaném programu zasedání:  j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

1.) Rozpočtová opatření statutárního města Ostravy v     roce 2016  

11/129.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová
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bere na vědomí

schválení rozpočtového opatření ZMO ze dne 20.1.2016, kterým se

zvyšují 

převody mezi statutárními městy a měst. obvody - příjmy
§ 6330, pol 4137, ÚZ 1010, org. 521 o       711 tis. Kč

zvyšují

neinvestiční transfery
§ 3429, pol. 5331, ÚZ 1010 o       711 tis. Kč

Hlasování:  j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

2.) Rozpočtová opatření statutárního města Ostravy - městského obvodu Hrabová v     roce  
2016

Zprávu uvedl pan starosta. Zeptal se, kdo má k předkládanému materiálu připomínky.
Pan zastupitel Ing. Jan Dvořák namítá, že pan starosta Trávníček uvedl, že nejdříve se bude 
Hrabové budovat nová školka. O tomto záměru neví ani pracovníci úřadu ani zastupitelé. Pan 
starosta bez diskuze v zastupitelstvu prosadil svůj záměr a zadal studii v hodnotě 35tis. Kč, 
aniž by informoval zastupitelstvo. Pan starosta toto chtěl vysvětlit v různém, ale zdůvodnil 
ihned. Studii zadal, protože stavba školky se mu jeví jako reálná vzhledem k možnosti čerpání
dotací až ve výši 80% celkové částky. Kdyby se prodaly ještě byty,  ve kterých je dnes školka 
umístěna, mohly by být finance na vybudování nové školky pokryty zcela. Dále Ing. Dvořák 
kritizuje složení rady. Pan starosta se ptá zastupitele Dvořáka, jaký to má vztah k 
projednávanému bodu. Pan starosta Trávníček uvádí, že vše vysvětlil v Hrabovských listech.
Poté nechal starosta o navrženém usnesení hlasovat.

11/130.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje

rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 1/2016, kterým se

zvyšují

kapitálové výdaje
§ 2212, pol. 6121 o      20 tis. Kč

zvyšují

běžné výdaje
§ 2212, pol. 5137 o      20 tis. Kč
§ 3111, pol. 5166 o      31 tis. Kč
§ 6171, pol. 5169 o      51 tis. Kč

snižují
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kapitálové výdaje
§ 2219, pol. 6121 o       20 tis. Kč

snižují

běžné výdaje
§ 3745, pol. 5169, ÚZ 4 o      20 tis. Kč
§ 6171, pol. 5171 o      51 tis. Kč
§ 6171, pol. 5901 o      31 tis. Kč

schvaluje

rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 2/2016, kterým se:

zvyšují

nedaňové příjmy
§ 3113, pol. 2132, ÚZ 94 o        38 tis. Kč
§ 3613, pol. 2132 o      150 tis. Kč
§ 3613, pol. 2132 o          3 tis. Kč
§ 3613, pol. 2132 o                      5 tis. Kč

snižují

nedaňové příjmy
§ 3113, pol. 2132 o      150 tis. Kč
§ 5512, pol. 2132 o          3 tis. Kč
§ 6171, pol. 2132 o          5 tis. Kč

zvyšují

běžné výdaje
§ 3113, pol. 5331, ÚZ 94 o        38 tis. Kč
§ 3612, pol. 5153, ORG13612 o          1 tis. Kč
§ 3612, pol. 5154, ORG13612 o            1 tis. Kč
§ 3612, pol. 5199 o        31 tis. Kč
§ 3745, pol. 5169 o          5 tis. Kč
§ 4399, pol. 5011 o        66 tis. Kč
§ 4399, pol. 5031 o        17 tis. Kč
§ 4399, pol. 5032 o          6 tis. Kč
§ 6112, pol. 5137 o        10 tis. Kč
§ 6171, pol. 5137 o        10 tis. Kč
§ 6171, pol. 5151 o          5 tis. Kč
§ 6171, pol. 5154 o          9 tis. Kč
§ 6171, pol. 5153 o                    22 tis. Kč
§ 6171, pol. 5162 o                    13 tis. Kč
§ 6171, pol. 5191 o          1 tis. Kč

zvyšují 
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kapitálové výdaje
§ 3421, pol. 6121 o       250 tis. Kč

snižují

běžné výdaje
§ 2212, pol. 5169 o         10 tis. Kč
§ 3612, pol. 5153 o           1 tis. Kč
§ 3612, pol. 5154 o           1 tis. Kč
§ 3613, pol. 5151, ORG 23613o           5 tis. Kč
§ 3613, pol. 5153 o         22 tis. Kč
§ 3613, pol. 5154, ORG 23613o           9 tis. Kč
§ 3613, pol. 5162 o         13 tis. Kč
§ 3745, pol. 5011 o         66 tis. Kč
§ 3745, pol. 5031 o         17 tis. Kč
§ 3745, pol. 5032 o           6 tis. Kč
§ 3745, pol. 5132 o           5 tis. Kč
§ 6171, pol. 5137 o                    10 tis. Kč
§ 6171, pol. 5901 o         250 tis. Kč
§ 6171, pol. 5901 o                     32 tis. Kč 

schvaluje 

rozpočtové opatření městského obvodu Hrabová č. 3/2016, kterým se:

zvyšují

ostatní neinvestiční přijaté transfery ze SR
pol. 4116, ÚZ 104113013 o   58 tis. Kč
pol. 4116, ÚZ 104513013 o           332 tis. Kč

nedaňové příjmy
§ 3613, pol. 2111 o           136 tis. Kč    

snižují

ostatní neinvestiční přijaté transfery ze SR
pol. 4116 o           390 tis. Kč

nedaňové příjmy
§ 3613, pol. 2132 o           136 tis. Kč

zvyšují

kapitálové výdaje
§ 3113, pol. 6121 o           500 tis. Kč
§ 3612, pol. 6121 o             79 tis. Kč

zvyšují
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běžné výdaje
§ 2219, pol. 5137 o             18 tis. Kč
§ 3612, pol. 5152 o           241 tis. Kč
§ 3613, pol. 5137 o    24 tis. Kč
§ 3745, pol. 5169 o               7 tis. Kč
§ 3745, pol. 5163 o               2 tis. Kč
§ 3900, pol. 5222 o    10 tis. Kč
§ 6112, pol. 5137 o      2 tis. Kč
§ 6112, pol. 5169 o             14 tis. Kč
§ 6171, pol. 5137 o    17 tis. Kč
§ 6171, pol. 5168 o             21 tis. Kč
§ 6171, pol. 5424 o    11 tis. Kč

snižují

kapitálové výdaje
§ 2219, pol. 6121 o 18 tis. Kč
§ 2219, pol. 6121 o 17 tis. Kč

snižují

běžné výdaje
§ 2212, pol. 5169 o               9 tis. Kč
§ 3113, pol. 5901 o           500 tis. Kč
§ 3612, pol. 5151 o           241 tis. Kč
§ 3612, pol. 5171 o             79 tis. Kč
§ 6171, pol. 5011 o    11 tis. Kč
§ 6171, pol. 5137 o      2 tis. Kč
§ 6171, pol. 5901 o    21 tis. Kč
§ 6171, pol. 5901 o             10 tis. Kč
§ 6171, pol. 5901 o    24 tis. Kč
§ 6171, pol. 5901 o    14 tis. Kč

Hlasování:  j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

3.) Návrh termínů a hlavních bodů programů zasedání Zastupitelstev MOb Hrabová
v     roce 2016  
Tento bod programu uvedl pan starosta Trávníček.
Pan Dvořák má 2 připomínky. Program zastupitelstev do konce roku nelze odhadnout. 
Pokračuje tak praxe svolávát zasedání zastupitelstva pouze v zákonu stanovených termínech. 
Navrhuje pořádat zastupitelstva častěji, každý měsíc. Paní Kopitzová pochopila návrh termínů
a hlavních  bodů jako základní kostru ročních zasedání zastupitelstev. Pan Ing. Milan Orkáč  
dává protinávrh aby se hlasovalo o termínech, ale nikoliv o hlavních bodech. Pan starosta 
nechává hlasovat o posledním návrhu.

11/131.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

schvaluje
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termíny zasedání Zastupitelstev MOb Hrabová v roce 2016 dle předloženého materiálu

Hlasování: Ing. Dvořák proti, ostatní pro

4.) Jmenování zástupců zřizovatele do funkcí členů školské rady při Základní škole,
Ostrava – Hrabová, Paskovská 46, příspěvkové organizace

11/132.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

o jmenování zástupců zřizovatele do funkcí členů školské rady při Základní škole, Ostrava –
Hrabová, Paskovská 46, příspěvkové organizaci, a to Igora Trávníčka a Mgr. Jana Šumberu

Hlasování: Ing. Dvořák se zdržel, ostatní pro

5.) Majetkoprávní záležitosti

5a)

11/133.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

rozhodlo

na straně oprávněného o uzavření smlouvy 

a) o zřízení úplatného věcného břemene k částem pozemků parc.č. 1722/1 a 1722/6 v k.ú.
Hrabová,  v rozsahu  daném  geometrickým  plánem  č.  2428-114a/2011,  potvrzeným
Katastrálním  úřadem  pro  Moravskoslezský  kraj,  Katastrálním  pracovištěm  Ostrava  dne
2.11.2011,  za  účelem  uložení  a  provozování  vedení  silniční  kanalizace  v rámci  stavby
„Cyklostezka Hrabová – ulice Mostní (sil. II/478)“

b) o zřízení  úplatného věcného břemene k části  pozemku parc.č.  1722/16 v k.ú.  Hrabová,
v rozsahu daném geometrickým plánem č. 2428-114b/2011, potvrzeným Katastrálním úřadem
pro  Moravskoslezský  kraj,  Katastrálním  pracovištěm  Ostrava  dne  2.11.2011,  za  účelem
uložení a provozování  vedení veřejného osvětlení v rámci stavby „Cyklostezka Hrabová –
ulice Mostní (sil. II/478)“

s  povinným společností MIKRA METAL s.r.o., se sídlem Mostní 757/9, 720 00  Ostrava-
Hrabová, IČ 47681560, na dobu neurčitou za jednorázovou úplatu ve výši 15.000,- Kč vč.
DPH, dle předloženého návrhu.

Hlasování:  j e d n o m y s l n ě   s c h v á l e n o

5b)

11/134.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí 
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žádost statutárního města Ostravy ze dne 8.2.2016 o stanovisko k výkupu a svěření pozemků:

- parc.č. 17/9 – ostatní plocha, jiná plocha 
- parc.č. 17/10 – ostatní plocha, jiná plocha 
- parc.č. 17/11 – ostatní plocha, jiná plocha
- parc.č. 17/12 – ostatní plocha, jiná plocha
- parc.č. 18 – zastavěná plocha a nádvoří 
- parc.č. 19 – zastavěná plocha a nádvoří 
- parc.č. 2582/7 – ostatní plocha, ostatní komunikace 
- parc.č. 3027/1 – ostatní plocha, ostatní komunikace, vše v k.ú. Hrabová,

a souhlasí

s výkupem předmětných  pozemků  a  se  svěřením pozemků  vyjma  pozemku  parc.č.  17/12
v k.ú. Hrabová.

Hlasování:  zdržel se p. Chlupatý, ostatní pro

6.)  Informace o činnosti  Rady městského obvodu Hrabová mezi  10.  a 11.  zasedáním
Zastupitelstva městského obvodu Hrabová

Pan Dvořák má 1 připomínku a 1 dotaz. V připomínce navrhuje, aby při jednání rady 
městského obvodu bylo uvedeno jmenovité hlasování. V dotazu se pan Dvořák ptá, co 
konkrétně udělala Rada městského obvodu pro výstavbu kulturního domu.

Pan starosta Trávníček odpovídá, že Rada MOb se tímto problémem zabývá pravidelně. 
Variant řešení je více. Výstavba kulturního domu bude předmětem široké diskuze.

Pan  Dvořák  se  ptá,  co  konkrétně  rada  městského  obvodu  Hrabová  učinila  pro  výstavbu
kulturního domu. Pan starosta Trávníček uvádí, že se zúčastnil výjezdního jednání komise
výstavby na exkurzi  v  Paskově za účasti  starosty Paskova.  Pan radní  Lyčka zpochybňuje
některé údaje zjištěné při exkurzi v Paskově. Pan Dvořák upozorňuje radního pana Lyčku, že
tím obviňuje  pana starostu Paskova ze  lži.  Pan starosta  Trávníček  potvrzuje,  že provozní
náklady  kulturního  domu v  Paskově nemusejí  zcela  odpovídat  realitě  budoucího  provozu
kulturního domu Hrabové. Paní zastupitelka Kopitzová se ptá, zda si  vedení Hrabové dalo
úkol ukončit jednání s majitelem restaurace u Lípy například do léta 2016. Pan starosta uvádí,
že debata s  majitelem je poměrně složitá.  Paní zastupitelka Kopitzová zdůrazňuje potřebu
kulturního  domu v  Hrabové.  Občan  Houžvička  informuje  zastupitele,  že  rovněž  jednal  s
majitelem restaurace U lípy. Navrhuje, aby se zpracovala studie budování kulturního domu na
zelené  louce.  A  rovněž  zpochybňuje  některé  informace  týkající  se  kulturního  domu  v
Paskově, například ceny filmové produkce. Navrhuje položit občanům Hrabové otázku, kdo
nechce nový kulturní dům. Debaty s majitelem restaurace trvají  již dlouho. Zastupitel  pan
Mgr.  Šumbera  navrhuje  spojit  nový kulturní  dům s  úřadem městského  obvodu Hrabová.
Doporučuje  zpracovat  studii  udržitelnosti,  která  prokáže  potřebu  a  provozní  náklady  v
budoucnu. Podporuje návrh, aby se stanovil termín, do kterého se bude s majitelem restaurace
U lípy  vyjednávat.  Pan Dvořák sdělil,  že  komise  výstavby většinově  podporuje  výstavbu
nového  kulturního  domu.  Vyzývá  Radu městského  obvodu  ke  zpracování  harmonogramu
vedoucímu k rozhodnutí o kulturním domu. Zastupitel Ing. Orkáč navrhuje zkrátit jednání s
majitelem objektu. Dále upozorňuje, že některé pozemky u restaurace jsou jíž odprodány. Pan
Chlupatý  uvádí  jako  prioritu  výstavby  novou  mateřskou  školku  s  tím,  že  rozhodnutí  o
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výstavbě  nového  kulturního  domu  počká.  Pan  starosta  uvádí,  že  na  výstavbu  nového
kulturního domu neexistuje dotační titul na rozdíl od podpory výstavby nové školky, kde je
možno dosáhnout na dotaci ve výši až 85 %. Pan Orkáč navrhuje usnesení:
Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

 ukládá 

Radě městského obvodu projednat s majitelem restaurace U Lípy podmínky odkupu pro 
potřeby obvodu Hrabová a podat zprávu na příštím jednání zastupitelstva.
                                                                                                                                  Z: RMOb

T: 30.4.2016 

Pan Šumbera dává protinávrh, aby rada městského obvodu Hrabová informovala o jednání s
panem majitelem restaurace u Lípy na následujícím zasedání zastupitelstva. Pan místostarosta
Ing. Rund se domnívá, že širší veřejnost si přeje kulturní dům U lípy. Dále se domnívá, že
termínovat  jednání  s  majitelem  restaurace  je  nevhodné.  Pána  Orkáč  uvádí,  že  natahovat
jednání s majitelem již nemá smysl a trvá na svém návrhu. Pan Šumbera stahuje svůj návrh
usnesení. Pan Novák navrhuje oslovit širší veřejnost, zda vůbec kulturní dům chce a zda bude
mít kulturní dům význam.
Pan starosta nechává hlasovat o usnesení:

11/135.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

bere na vědomí

informaci  o  činnosti  Rady  městského  obvodu  Hrabová  mezi  10.  a  11.  zasedáním
Zastupitelstva městského obvodu Hrabová.

Hlasování:  zdržel se Ing. Dvořák, ostatní pro
dále nechává pan starosta hlasovat o návrhu usnesení Ing. Orkáče:

11/136.) Zastupitelstvo městského obvodu Hrabová

 ukládá 

Radě městského obvodu projednat s majitelem restaurace U Lípy podmínky odkupu pro 
potřeby obvodu Hrabová a podat zprávu na příštím jednání zastupitelstva.
                                                                                                                                  Z: RMOb

T: 30.4.2016 

Hlasování:  zdržel se Ing. Rundt, ostatní pro

Tímto byl ukončen bod 6. Starosta uvádí bod číslo 7 a to je různé. Starosta na úvod 
připomíná, že zastupitelé schválili parkování na šídlo v noci. Dále hovoří o prodloužené 
Mostní. Připomíná, že akce prodloužena mostní je natolik rozjetá, že debata ztrácí smysl. 
Přesto oslovil pana Radka Okáče, aby informovalo občany prostřednictvím webových stránek
městského obvodu. Součástí prodloužené Mostní je kruhový objezd směrem na Vratimov. Z 
rozpočtu kraje je položka na dokumentaci kruhového objezdu vypadla, proto starosta jednal se
starostkou Vratimova a společně požádali referenta pana Semeráka, aby se dokumentace 
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začala zpracovávat. Ohledně kanalizace na jihu Hrabové jednal starosta s panem náměstkem 
Riegerem. Peníze jsou připraveny, ale vzhledem k udržitelnosti komunikace paskovská není 
možno stavbu nyní zahájit. Dále starosta informoval o novém složení letopisecké komise. 
Dále informoval o tzv. mediální komisi která bude zastřešovat hrabovské listy, v rozhlas, 
sociální sítě ve složení: pan Žižka, Radek Orkáč, pan Slíva, Novák, paní Strnišťová, Šumbera,
Houžvička. Ohledně webu obce zahájil starosta spolupráci s panem Radkem Orkáčem.

Předsedkyně finančního výboru paní Hrabovská informovala o jednání finančního výboru ze 
dne 29. února 2016. Zabývali se nedostatky z auditu zpracovaném magistrátem města 
Ostravy. Dále jednali  o bytovém hospodářství, mimo jiné o praxi, kdy jsou na opravy 
přízývány stále stejné firmy. Pan Šumbera se ptá, co dělá pracovnice úřadu, když data do 
systému bytového hospodářství naváděla externí pracovnice. Finanční výbor se zabýval též 
problematikou nájemného v bytech. Doporučuje zvýšit nájemné v rekonstruovaných bytech. 
U ostatních bytů doporučují zvýšit nájemné o inflaci. Rozhodně nedoporučují skokové 
zvýšení nájemného. Předseda bytové komise Ing. Orkáč uvádí, že v bytové komisi je na tuto 
problematiku poněkud jiný názor. Uvádí, že nebyl bytový fond od soukromé společnosti na 
obvod řádně předán.

Pan Dvořák vyzývá k citlivému zvyšování nájemného, neboť mnoho nájemníků nebude mít 
finance na vyšší nájem. Chce rovněž podpořit paní Hrabovskou v uskutečňování soutěžení 
firem o zakázku na opravy. Paní Hrabovská uvádějí, že na opravy bytů se ročně vynakládá 
cca 4 až 5 milionů korun. Pan Orkáč upozorňuje, že v případě skokového zvýšení nájemného 
je možné otevřít pronajímání bytů pro každého a nájmy soutěžit. Pan Dvořák rozhodně 
odmítá  soutěžení nájmu.

Paní Hrabovská informuje o moštování ovoce a tržbách. Doporučuje udělat propagaci 
moštování alespoň v Hrabovských  listech. Rozvinula se debata o využití a rentabilitě domku 
trafačky, který slouží mimo jiné jako šatna dělníků. 

Pan Dvořák informuje že by nová bytová technička měla být vstřícnější k nájemníkům a že by
pracovníci na veřejně prospěšné práce měli  více uklízet Hrabovou. Pan Orkáč se ptá, kde jsou
finance z prodeje bytů. Hovořil o malé pokutě od společnosti ČEZ. Kritizuje hospodaření 
obvodu s nemovitostmi. Uvádí, že majitelé rodinných domků dotují nájemní bydlení. 
Navrhuje, aby se zjistil skutečný stav bytů v majetku Hrabové. Pan Šumbera navrhuje zajistit 
pasportizaci bytů. Na každý byt je podle něho vynakládána částka cca 20 000 korun ročně. 
Pasportizaci je možno objednat i u externí firmy.  Pan Dvořák informuje o návrhu komise 
stavební na úpravu cyklotrasy v prostoru podchodu u benziny. Doporučuje, aby s obvodem  
Ostrava-Jih jednal starosta a nikoliv úředník městského obvodu Hrabová. Také poukazuje na 
neutěšený stav odpadního kanálku u podchodu.

Dále má 2 podněty:

a) navrhuje pojmenovávat uličky, kde se realizuje nová výstavba rodinných domků řešit již
před výstavbou (příklady: ul. Na Farském,  ul. K Nadjezdu, ul. Krmelínská...)
b)  navrhuje ošetřit  tabulky a směrovky informačního systému (některé poškozené jiné  již
nečitelné)
Pan Orkáč upozorňuje na problém rozpočítávání elektrické energie v domě s pečovatelskou 
službou Bělská. Starosta přislíbil, že elektrická energie nájemníky nespotřebovaná bude 
obvodem uhrazena. Pan Chlupatý se pozastavuje nad tím, proč pan Dvořák přichází s 
problémem tabulek nyní, když uvádí, že je to problém dlouhodobý a jako místostarosta jej 
mohl v minulosti řešit.

Pan Šumbera poukázal na neutěšený stav cyklostezky na Domovské ulici, kde majitelé psů 
neuklízejí po svých miláčcích. Navrhuje rozmístění košů na psí exkrementy včetně sáčků. 



Zápis č. 11 10
ze dne 9.3. 2016

Pan Ing. Orkáč rekapituluje usnesení z dnešního zasedání.

Pan  starosta  Igor  Trávníček  poděkoval  zastupitelům  i  občanům  za  aktivní  přístup  a  11.
zasedání ZMOb ukončil v 17:45.


